
ACTA DE LA JUNTA MUNICIPAL DEL DISTRITO ESTE

N.º de Acta: 2

Carácter de la sesión: Ordinaria

Fecha de la sesión: 26. abril. 2022

Hora inicio / fin: 20:36 / 21:10

Lugar: Cámara Agraria Local. Av Mare de Déu de Lledó, 16

Miembros Asistentes:

JORGE RIBES VICENTE Presidente (Partido Socialista – PSPV)

LUCIANO FERRER PONS Concejal (VOX)

SALVADOR HUGO LÓPEZ BERNARDO Vecino (Alcaldía)

JOSÉ M. REBOLLO DE LA ROSA Vecino (Alcaldía)

SERGIO TOLEDO LLORENS Vecino (Partido Popular)

VICKY AMORES HEREDIA A VV Rafalafena

EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ A VV Gumbau

JOSÉ D. PARRA CUARTERO A VV Doctor Marañón y Adyacentes 

ESTEBAN ADELL BOIX A VV Bul. Vicente Blasco Ibáñez

Miembros Ausentes:

Sin designar Concejal - Vicepresidente (PSPV)

RAFA JIMÉNEZ CÉVOL Vecino (Ciudadanos)

ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT A VV Rafalafena dels Tarongers

JOAN BERNAT MAYOR AMPA CP Lluis Revest (*)

(*) Excusa ausencia

Secretario:
JORGE AHÍS GAVALDÁ
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Por el señor Presidente se abre la sesión dando paso al siguiente orden del día:

1º.- Aprobación del Acta de la sesión anterior de fecha 22 de febrero de 2022.

Se  aprueba  por  unanimidad  de  los  miembros  asistentes,  con  la  siguiente 
matización  efectuada  por  el  señor  Parra  de  la  Asociación  de  Vecinos  Dr.  Marañón  y 
Adyacentes:  con  alusión  al  tenor  literal  que  figura  en  el  punto  2º  del  orden  del  día 
Presentación  del  proyecto  de  la  Av  de  Lidón,  “que  ya  se  han  llevado  a  cabo  varias 
reuniones  con  asociaciones  vecinales  explicando  dicho  proyecto”,  “también  con  un 
consenso social en lo que se refiere a los vecinos”, el señor Parra matiza al respecto que 
“me consta que con asociaciones a las que dicho proyecto afecta, no ha habido ningún tipo 
de contacto, llegando al punto de que se ha solicitado por parte de una asociación reunión 
con la señora Alcaldesa que por motivos de fechas parece ser que no ha podido llegar ésta 
a realizarse. Cierto es, y todo hay que decirlo, que de un día para otro se pidió por parte de 
la señora Alcaldesa reunirse, pero esto sucedió en plenas fechas navideñas, lo cual fue 
inviable. Así mismo, me consta que tampoco ha habido reuniones con otras asociaciones 
(en las cuales se incluye la que represento).”

2º.- Informe del Presidente. 

Se pasa al siguiente punto del orden del día al no haber asuntos que tratar

3º.- Ruegos y preguntas.

Interviene  Sergio Toledo Llorens. El señor Toledo advierte de la presencia de 
roedores (ratas) en la zona del Auditorio y Bulevar Vicente Blasco Ibáñez.

Por otra parte el señor Toledo pregunta si se están realizando mediciones para 
saber el número vehículos que circulan por la calle Rafalafena. A este respecto comenta el 
señor Presidente que si, pero que todavía no se dispone de los datos correspondientes.

Interviene  Eva  M.ª  Jiménez  Jiménez.  La  señora  Jiménez  en  primer  lugar 
manifiesta la decepción por parte de la asociación de vecinos que representa, al no acudir 
el Concejal de Urbanismo a la reunión que tenían prevista a principios del mes de marzo, 
quedándose  sin  poder  informarles  de  algunos  temas  como  por  ejemplo  proyecto  de 
actuación sobre el antiguo recinto del Mercado del Lunes.

Comenta también la señora Jiménez que hay un parque en la Av del Mar, entre la 
calle Pablo Iglesias y calle Músico Perfecto Artola, que corta las aceras, dificultando el 
paso de los carritos de bebe. Estaría bien que lo desplazaran más hacia los edificios.

Finalmente,  la  señora  Jiménez  comenta  que  hace  falta  el  asfaltado  de  la  Av 
Hermanos  Bou  por  su  deterioro.  Una  zona  en  donde  se  aprecia  con  claridad  dicho 
deterioro es desde calle Pablo Iglesias hasta la Rotonda Ronda Este.

Interviene  Vicky Amores Heredia. La señora Amores hace un recordatorio de 
temas pendientes en el distrito:

Dar una solución al paso de peatones ubicado en la calle Benicarló, para acceder 
al  Paseo  de  la  Amistad,  ya  que  los  vehículos  no  paran  y  circulan  a  una  velocidad 
inadecuada para la zona.

Urge retirar dos árboles que están pudriendo el tejado del local de la Asociación, 
situada en la calle Moncofar.
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Ampliar la acera para personas con discapacidad y allanar el terreno que quedó 
hecho un desastre desde la instalación del WC.

Solicitar una nueva medición acústica en la Plaza de la Muralla Liberal, para que 
se retire la denominación de Zona PAZ.  Esta asociación de vecinos tiene la convicción 
que  la  medición  que  se  realizó  no  fue  correcta  y  se  está  produciendo  un  agravio 
comparativo para la hostelería con respecto a otras plazas de la Ciudad.

Se  solicita  la  colocación  de aparatos  de  ejercicio,  que  ya se  dijo  que  estaba 
aprobado.

La poda, al igual que en años anteriores, no se hace. Los naranjos siguen con 
pulgón.

Cómo se va a solucionar el problema del aparcamiento, por la zona azul en las 
calles: Madrid, Gaibiel, Compositor Vicente Asencio, Tarragona, Peñíscola, etc.

Si  en la  calle  Rafalafena  hay más tráfico,  menos aparcamientos  Y más CO2. 
Cómo se soluciona ese problema?

La señora amores comenta también que en un barrio en donde se ubican cinco 
colegios,  dos institutos,  una guardería,  un polideportivo… si hay el  doble de tráfico los 
niños no van a estar más seguros.

Con relación al proyecto de obras de la Av de Lidón, añade la señora amores que 
dicha Av ya es cien por cien accesible.

Hoy en día en Castellón hay aceras en las que una silla de ruedas no puede pasar 
y no se está haciendo nada al respecto.

El paso de peatones de la Av Columbretes, frente al Mercadona, tiene baches. 
Vinieron y arreglaron uno y el  resto lo  dejaron tal  cual.  En general  esta Av está muy 
deteriorada y abandonada.

En la entrada por la calle Pintor Carbó, Bloque I y Bloque II, está lleno de baches, 
y las personas mayores no se atreven a bajar la basura por la noche por miedo a tropezar.

Interviene José D. Parra Cuartero. El señor Parra manifiesta en primer lugar que 
se complica mucho, para llevar a cabo algún acto, sobre todo en la tramitación y papeleo 
que ello supone. 

Recuerda  que  todavía  hay  calles  por  arreglar  y  que  ya  se  dijo  que  estaba 
aprobado.

Se solicita más limieza en la zona (plaza Dr. Marañón y Adyacentes).

Poda de árboles.

Asfaltado del camino Almalafa.

Pregunta si se podría hacer una zona deportiva en el solar frente a la Cruz Roja.

En la calle Maestro Vives, frente al bar Pajares, hay un sumidero que no tiene 
sifón y por lo tanto el agua que queda allí huele mal.

Finalmente el señor Parra,  con relación al proyecto de obra de la Av de Lidón, 
solicita (por si se hubiesen extraviado o no hubiesen llegado a su destino final) una copia 
de las convocatorias o peticiones a las reuniones con los vecinos,  solicitadas por parte de 
la Sra. Alcaldesa.
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Interviene José M. Rebollo de la Rosa. El eñor Rebollo comenta que los soportes 
de las sombrillas y otros elementos de las terrazas ubicadas en la Plaza de la Muralla 
Liberal, los dejan apoyados contra la misma, y en la Av Capuchinos los dejan apoyados 
contra las palmeras o en medio del paseo. El señor Rebollo añade que tienen la obligación 
de retirar dichos elementos cuando cierran la terraza ya no solo porque pueden deteriorar 
el Patrimonio Municipal sino también porque pueden provocar algún accidente con algún 
viandante que por allí transite.

Y no habiendo más asuntos que tratar se levanta la sesión, siendo las veintiuna 
horas y diez minutos, extendiéndose de ella la presente acta firmada por el Presidente y el 
Secretario.

(Documento firmado electrónicamente al márgen)
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ACTA DE LA JUNTA MUNICIPAL DEL DISTRICTE EST

Núm. d'Acta: 2

Caràcter de la sessió: Ordinària

Data de la sessió: 26. abril. 2022

Hora inicie / fi: 20:36 / 21:10

Lloc: Cambra Agrària Local. Av Mare de Déu de Lledó, 16

Membres Assistents:

JORGE RIBES VICENTE President (Partido Socialista – PSPV)

LUCIANO FERRER PONS Regidor (VOX)

SALVADOR HUGO LÓPEZ BERNARDO Veí (Alcaldía)

JOSÉ M. REBOLLO DE LA ROSA Veí (Alcaldía)

SERGIO TOLEDO LLORENS Veí (Partido Popular)

VICKY AMORES HEREDIA A VV Rafalafena

EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ A VV Gumbau

JOSÉ D. PARRA CUARTERO A VV Doctor Marañón y Adyacentes 

ESTEBAN ADELL BOIX A VV Bul. Vicente Blasco Ibáñez

Membres Absents:

Sin designar Concejal - Vicepresidente (PSPV)

RAFA JIMÉNEZ CÉVOL Vecino (Ciudadanos)

ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT A VV Rafalafena dels Tarongers 

JOAN BERNAT MAYOR AMPA CP Lluis Revest (*)

(*) Excusa absència

Secretari:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Pel senyor President s'obri la sessió donant pas al següent orde del dia:

1r.- Aprovació de l'Acta de la sessió anterior de data 22 de febrer de 2022.

S'aprova  per  unanimitat  dels  membres  assistents,  amb  la  següent  matisació 
efectuada pel senyor Parra de l'Associació de Veïns Dr. Marañón i Adjacents: amb al·lusió 
al tenor literal que figura en el punt 2n de l'orde del dia Presentació del projecte de la Av de 
Lledó, “que ja s'han dut a terme diverses reunions amb associacions veïnals explicant este 
projecte”, “també amb un consens social pel que fa als veïns”, el senyor Parra matisa sobre 
este tema que “em consta que amb associacions a les quals este projecte afecta, no hi ha 
hagut cap mena de contacte, arribant al punt que s'ha sol·licitat per part d'una associació 
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reunió amb la senyora Alcaldessa que per motius de dates sembla ser que no ha pogut 
arribar èsta a realitzar-se. Cert és, i tot cal dir-ho, que d'un dia per a un altre es va demanar 
per  part  de  la  senyora  Alcaldessa  reunir-se,  però  això  va  succeir  en  plenes  dates 
nadalenques, la qual cosa va ser inviable. Així mateix, em consta que tampoc hi ha hagut 
reunions amb altres associacions (en les quals s'inclou la que represente).”

2n.- Informe del President. 

Es passa al següent punt de l'orde del dia al no haver-hi assumptes que tractar.

3r.- Precs i preguntes.

Intervé  Sergio Toledo Llorens.  El senyor Toledo adverteix de la presència de 
rosegadors (rates) en la zona de l'Auditori i Bulevard Vicente Blasco Ibáñez.

D'altra banda el senyor Toledo pregunta si s'estan realitzant mesuraments per a 
saber el nombre de vehicles que circulen pel carrer Rafalafena. Referent a això comenta el 
senyor President que si, però que encara no es disposa de les dades corresponents.

Intervé Eva M.ª Jiménez Jiménez. La senyora Jiménez en primer lloc manifesta 
la  decepció  per  part  de  l'associació  de  veïns  que representa,  al  no  acudir  el  Regidor 
d'Urbanisme a la reunió que tenien prevista a principis del mes de març, quedant-se sense 
poder informar-los d'alguns temes com per exemple projecte d'actuació sobre l'antic recinte 
del Mercat del Dilluns.

Comenta també la senyora Jiménez que hi ha un parc en la Av de la Mar, entre el 
carrer Pablo Iglesias i carrer Músic Perfecte Artola, que talla les voreres, dificultant el pas 
dels carrets de xiquiets. Estaria bé que ho desplaçaren més cap als edificis.

Finalment, la senyora Jiménez comenta que fa falta l'asfaltat de la Av Germans 
Bou per la seua deterioració. Una zona on s'aprecia amb claredat esta deterioració és des 
de carrer Pablo Iglesias fins a la Rotonda Ronda Est.

Intervé  Vicky Amores Heredia. La senyora Amores fa un recordatori de temes 
pendents en el districte:

Donar una solució al pas de vianants situat al carrer Benicarló, per a accedir al 
Passeig de l'Amistat, ja que els vehicles no paren i circulen a una velocitat inadequada per 
a la zona.

Urgeix retirar dos arbres que estan podrint la teulada del local de l'Associació, 
situada al carrer Moncofa.

Ampliar  la vorera per a persones amb discapacitat  i  aplanar  el  terreny que va 
quedar fet un desastre des de la instal·lació del WC.

Sol·licitar un nou mesurament acústic en la Plaça de la Muralla Liberal, perquè es 
retire  la  denominació  de  Zona  PAU.  Esta associació  de  veïns  té  la  convicció  que  el 
mesurament que es va realitzar no va ser correcta i s'està produint un greuge comparatiu 
per a l'hostaleria respecte a altres places de la Ciutat.

Se sol·licita la col·locació d'aparells d'exercici, que ja es va dir que estava aprovat.

La poda, igual que en anys anteriors, no es fa. Els tarongers segueixen amb pugó.

Com se solucionarà el problema de l'aparcament, per la zona blava als carrers: 
Madrid, Gaibiel, Compositor Vicente Asencio, Tarragona, Peníscola, etc.

Si al carrer Rafalafena hi ha més trànsit, menys aparcaments i  més CO2. Com se 
soluciona este problema?
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La senyora Amores comenta també que en un barri on se situen cinc col·legis, dos 
instituts, una guarderia, un poliesportiu… si hi ha el doble de trànsit els xiquets no estaran 
més segurs.

En relació amb el projecte d'obres de la Av de Lledó, afig la senyora Amores que 
dita Av ja és cent per cent accessible.

Hui dia a Castelló hi ha voreres en les quals una cadira de rodes no pot passar i 
no s'està fent res sobre este tema.

El pas de vianants de la Av Columbretes, enfront del Mercadona, té sots. Van 
vindre i  van arreglar  un i  la  resta el  van deixar tal  qual.  En general  esta Av està molt 
deteriorada i abandonada.

En l'entrada pel carrer Pintor Carbó, Bloc I i Bloc II, està ple de sots, i les persones 
majors no s'atreveixen a baixar el fem a la nit per por d'entropessar.

Intervé José D. Parra Cuartero. El senyor Parra manifesta en primer lloc que es 
complica molt, per a dur a terme algun acte, sobretot en la tramitació i paperassa que això 
suposa. 

Recorda  que encara  hi  ha  carrers  per  arreglar  i  que ja  es  va  dir  que estava 
aprovat.

Se sol·licita més neteja en la zona (plaça Dr. Marañón i Adjacents).

Poda d'arbres.

Asfaltat del camí Almalafa.

Pregunta si es podria fer una zona esportiva en el solar enfront de la Creu Roja.

Al carrer Maestro Vives, enfront del bar Pajares, hi ha un embornal que no té sifó i 
per tant l'aigua que queda allí fa mala olor.

Finalment el senyor Parra, en relació amb el projecte d'obra de la Av de Lidón, 
sol·licita (per si s'hagueren extraviat o no hagueren arribat al seu destí final) una còpia de 
les convocatòries o peticions a les reunions amb els veïns, sol·licitades per part de la Sra. 
Alcaldessa.

Intervé José M. Rebollo de la Rosa. El senyor Rebollo comenta que els suports 
de les ombrel·les i  altres elements de les terrasses situades en la Plaça de la Muralla 
Liberal, els deixen secundats contra esta, i en la Av Caputxins els deixen secundats contra 
les palmeres o enmig del passeig. El senyor  Rebollo afig que tenen l'obligació de retirar 
estos elements quan tanquen la terrassa ja no sols perquè poden deteriorar el Patrimoni 
Municipal sinó també perquè poden provocar algun accident amb algun vianant que per allí 
transite.

I no havent-hi més assumptes que tractar s'alça la sessió, sent les vint-i-una hores 
i deu minuts, estenent-se d'ella la present acta signada pel President i el Secretari.

(Document signat electrònicament al márgen)
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